
  ماجرای اختصاص سهمیه واردات خودرو 
به جانبازان چیست؟

جلال رشیدی کوچی، نماینده مجلس شورای اسلامی 
درخصوص واردات خودرو و در پاسخ به این سوال که اخیرا 
واردات خودرو با تعرفه صفر برای جانبازان بالای ۵۰ درصد 
به تصویب رسیده، این نگرانی به وجود آمده که این روند ادامه 
داشته باشد و سایر ارگان ها نیز چنین رویه ای را برای کارکنان 
خود پیش بگیرند، خودروی وارداتی سهمیه ای شده و به 
نهادهای مختلف واگذار شود و به دست مردم عادی نرسد، اظهار 
کرد: اینکه خودرو به دست مردم عادی نخواهد رسید را قبول 
ندارم، تعرفه صفر برای جانبازان بالای ۵۰ درصد یعنی کسانی 
است که ۵۰ درصد توانایی فیزیکی شان را از دست داده اند یک 
امتیاز است و تعداد این افراد هم آنقدر زیاد نیست که بگوییم 
تمام واردات به این افراد تعلق خواهد گرفت. این بخشودگی 
صرفا برای جانبازان است و برای سایر نهادها و اشخاص حقیقی 
و حقوقی نیست. ضمن اینکه در قانون محدودیتی برای واردات 
در نظر گرفته نشده است که بگوییم تمام واردات به این عزیزان 
اختصاص می یابد. اخیرا با دستور رئیس سازمان ملی استاندارد 
یک هزار و ۱۳۳ دستگاه خودروی وارداتی ترخیص شده است. 
این درحالی است که در سامانه یکپارچه ۳۳ هزار نفر شرایط 
دریافت خودروهای وارداتی را داشتند و اسفند سال قبل اقدام 
به بلوکه کردن ۵۰۰ میلیون تومان کردند. رشیدی کوچی 
در خصوص این عرضه قطره چکانی گفت: قاعدتا تعداد 
خودروهایی که وارد شده خیلی بیشتر از این تعدادی است که 
ترخیص می شود. ترخیص هزار دستگاه صرفا یک فقره بوده، 
خودروهای بیشتری در حال آزادسازی است و جا دارد از رئیس 
سازمان ملی استاندارد تشکر کنیم که ورود کردند و شرایط را 
تسهیل کردند و بهانه را از عده ای گرفتند. فکر می کنم حداکثر 
در اواخر شهریور و مهرماه تعداد قابل توجهی خودرو که ثبت 
سفارش شده یا وارد گمرکات شده و یا در حال بارگیری به 
سمت کشور است در اختیار مردم قرار خواهد گرفت. رشیدی 
کوچی در خصوص مباحث مربوط به استاندارد مانع که سد 
اصلی رسیدن خودرو به دست متقاضیان بوده است هم عنوان 
کرد: بعضی از افرادی که واردات انجام داده بودند خودروهایشان 
گیر تایید استاندارد بود، بلافاصله جلسه ای با رئیس سازمان 
استاندارد برگزار کردیم و آنجا مشخص شد که سازمان استاندارد 
محدودیت ها را خیلی کاهش داده و مجوزها و دستورالعمل های 
خوبی صادر کرده است. در همان جلسه مقرر شد اسلام پناه، 
رئیس سازمان استاندارد شخصا به این موضوع ورود کنند و این 
نکته نیز مطرح شد اگر کسانی که خودرو وارد کرده اند مشکلی 
دارند بتوانند مستقیم با سازمان استاندارد در ارتباط باشند و 
مشکل را حل کنند که همین اتفاق هم افتاد و شرکت هایی که 
شاید ۶ یا ۷ ماه است که ماشین هایشان آمده و در گمرک مانده 
بوده در کمتر از ۴۸ ساعت مشکلشان حل شد. این اتفاق به نظرم 
نکته مهمی است و خودروها در حال ترخیص هستند. به گزارش 
اقتصادآنلاین، این نماینده مجلس در خصوص وضعیت فعلی 
واردات خودرو گفت: نه اینکه راضی باشیم، ولی بالاخره دارد 
روی غلتک می افتد و به نظر می رسد مشکلات بیش از اینکه 
مشکل باشند، مشکل تراشی و بهانه تراشی هستند و درصدد 
مرتفع کردن آنها هستیم. اینکه بعد از ۶ ماه واردات خودروهای 
نو در حال انجام است و یک به یک وارد می شود را به فال نیک 
می گیریم. حتما این روند بر بازار تاثیر خواهد گذاشت، دولت 
باید عزمش را برای واردات خودروهای نو و کارکرده جزم کند و 

فکر می کنم اتفاقات خوبی رخ خواهد داد. 
 

 عروس و دامادها به جای خرید طلا
نقره و بدلیجات می خرند

نادر بذرافشان، رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران ضمن بیان 
اینکه قیمت طلا به ثبات نسبی رسیده است، گفت: تقاضا در 
بازار طلا ۲۰ تا ۴۰ درصد کاهش یافته و حتی عروس و دامادها 
هم به سمت خرید نقره و بدلیجات رفته اند. او اظهار داشت: رکود 
حاکم بر بازار از ابتدای سال جاری ایجاد شده و طی ماه های اخیر 
به اوج خود رسیده است؛ همچنین شاهد کاهش قابل توجه 
قیمت انواع قطعات سکه و طلا نسبت به ابتدای سال جاری 
هستیم. رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در رابطه با آخرین 
تغییرات قیمت سکه و طلا در معاملات روز گذشته نسبت به 
ابتدای سال جاری گفت: بر اساس آخرین معاملات انجام شده 
در بازار نسبت به ابتدای سال، ۱. ۶ درصد کاهش اونس جهانی 
طلا را معادل ۳۱ دلار شاهد بوده ایم. در بازار داخل، هر مثقال 
طلای ۱۷ عیار و همچنین هر گرم طلای ۱۸ عیار ۶. ۶ درصد 
کاهش قیمت را ثبت کرده اند. وی فراهم نبودن زیرساخت ها 
برای اجرای سامانه جامع تجارت در حوزه معاملات و همچنین 
مشکل کارگاه های تولیدی را از جمله مشکلات صنعت طلا و 
جواهر کشور عنوان کرد و گفت: از اردیبهشت ماه سال جاری، 
بر اساس تبصره ۴ ماده ۱۸ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، 
ثبت معاملات انواع طلا اعم از آب شده، شمش، مسکوکات و 
مصنوعات در سامانه جامع تجارت الزامی شد و تخلف از ضوابط 
مذکور، موجب محکومیت به ضبط کالا و پرداخت جریمه برابر 
ارزش کالا خواهد شد؛ این دستورالعمل در حالی اجرایی شده 
که هنوز زیرساخت های آن به صورت کامل فراهم نیست و 
این موضوع در جلسات با وزارت صمت نیز اعلام شده است. به 
گزارش مهر، این مقام صنفی در پاسخ به مهر در رابطه با الزام 
پرداخت مالیات توسط اصناف طلا و جواهر تصریح کرد: تا سال 
۱۳٩٩ اداره مالیات بر اساس اظهارنامه های مالیاتی خود اصناف 
اخذ مالیات می کرد؛ در سال ۱۳٩٩ تراکنش هایی که صورت 
می گرفت، مبنای پرداخت مالیات قرار گرفت؛ اما پس از آن مقرر 
شد ۳۰ درصد از تراکنش ها کسر و مالیات پرداخت شود. در 
تهران به طور متوسط پنج تا ۱۰۵ میلیون تومان سالانه مالیات 

پرداخت می شود که بسته به واحدها متفاوت است. 

  آرمان ملی- المیرا بابایی: وعده تابستان بدون خاموشی 
دولت مانند دیگر وعده های دولت سیزدهم گویا در حال رنگ 
باختن است، به طوری که شب گذشته و طبق اعلام شهروندان 
بسیاری از مناطق تهران از شمال تا جنوب و از شرق تا غرب 
با قطعی برق آن هم در چند ساعت مواجه شدند این درحالی 
است که سخنگوی صنعت برق انگشت اتهام را به سمت صاعقه 
و ایجاد مشکل در رله حفاظتی پست نیروگاه شهیدرجایی 
نشانه برد و روز گذشته نیز وزیر نیرو قطعی برق را تکذیب 
کرد این درحالی است که تنها برنامه عملی وزارت نیرو بر لزوم 
کاهش مصرف خانگی و درخواست صرفه جویی از مردم و 
همچنین تعطیلی صنایع است، به طوری که حتی در هفته های 
گذشته وزارت نیرو از تولید و سود صنایع نیز صرف نظر کرده و 
با ابلاغیه ای همه صنایع را به تعطیلی کشاند تا بخشی از بحران 
کمبود تولید جبران شود و به جای سرمایه گذاری برای تولید 
برق بیشتر فشار را در بخش خانگی و صنایع افزایش داده است. 

  سهمیه بندی برق شروع می شود؟
پیگیری ها از شهروندان تهران در مناطق مختلف نشان 
می دهد دست کم در مناطق یک، چهار، پنج و شش پایتخت 
برای دقایق یا حتی ساعاتی برق برخی محله ها قطع شده 
است هرچند بخش عمده این قطعی ها در بخش غیرخانگی 
بوده است. در برخی محله ها نیز به نظر می رسد که تعمیرات و 
سرویس دوره ای بهانه قطع چندساعته برق عنوان شده است 
به طوری که برای برخی شهروندان در تعدادی از محله های 
تهران این پیامک امروز ارسال شده است: شرکت توزیع برق 
تهران بزرگ – مشترک گرامی به نشانی … به دلیل تعمیرات 
پیشگیرانه و سرویس دوره ای شبکه، احتمال قطع برق اشتراک 

شما در محدوده زمانی ۱: ۳۰: ۰۰ تا ۴: ۳۰: ۰۰ وجود دارد. 
  برق واحدهای تجاری هم قطع شد

ارسال پیامک هایی از این دست به تلفن همراه برخی 
مشترکان برق پایتخت برای نخستین بار نیست و ظاهرا کار 
سرویس و تعمیرات برخی محله ها چند ماه است که دلیل یا 
بهانه قطع برق آنها عنوان شده است. روز گذشته شرکت توانیر 
اعلام کرد که برق ۲۰ مجتمع تجاری پایتخت قطع شده است 
همچنین اعلام شده که مرکز تجاری اطلس مال، مجتمع 
تجاری تماس، بازار مبل ایران ۳، مجتمع تجاری ستین و 
مجتمع تجاری گلدیس مشمول این محدودیت شده اند. پایگاه 
خبری انتخاب گزارشی از قطعی برق در برخی مناطق تهران 
خبر داده  است از جمله آنکه تعدادی از ساکنان منطقه ی بلوار 
فردوس شرق تهران گفته اند که روز گذشته برق این منطقه 
از ساعت ۱۴ تا ۱۷ قطع شده و مجدد از ساعاتی پیش قطع و 
همچنان وصل نشده است و یا همچنین برخی دیگر از مناطق 
تهران از جمله هفت تیر، جلفا و شیان نیز دچار قطعی برق 
شده اند از سوی دیگر قطع برق در تهران محدود به چند محله 
نیست و نواحی غربی تا مرکزی تهران همچنین مناطقی از 
شرق )حاشیه اتوبان رسالت( با قطع یکباره برق مواجه شدند. 
خبرآنلاین هم نوشت: ساکنان شمال شرق شهران تهران 
پاسداران خبر از قطعی برق و خاموشی کامل این منطقه را 
دادند. خبرگزاری مهر نیز اعلام کرد که با تداوم گرمای هوا 
و رکوردشکنی های پی در پی مصرف برق کشور، روز شنبه 
چهاردهم مردادماه، برق ۵۰ سازمان ملی و استانی پرمصرف 

دیگر در شهر تهران قطع شد. 
  دو دستور کار مهم وزارت نیرو 

علی اکبر محرابیان وزیر نیرو روز گذشته در نشست خبری 
گفت: در وزارت نیرو دو دستور کار بسیار مهم وجود دارد؛ 
اولین آن، اجرای طرح های عمرانی و توسعه ای در حوزه های 
مختلف و تکمیل زنجیره های خدمات رسانی است و دستور کار 
دوم نیز اعمال مدیریت صحیح و سازنده روی منابع و مصارف 
آب و برق با بهره مندی از ابزار رسانه است. او افزود: در فصل 
گرم سال جاری و در پی اطلاع رسانی های به موقع در ارتباط 
با مدیریت مصرف برق، مردم همراهی بسیار خوبی با صنعت 
برق داشتند که نتیجه این همراهی، حفظ پایداری شبکه برق با 
وجود افزایش شدید دما بود. او با تاکید بر اینکه لازم است مردم 

در جریان جزئیات طرح ها و برنامه های عمرانی و توسعه ای 
وزارت نیرو که با هدف افزایش سطح رفاه آن ها انجام می شود، 
قرار بگیرند، اضافه کرد: اگر ما بتوانیم عملکرد بهتری در نحوه 
اطلاع رسانی درباره پیشبرد برنامه های خود داشته باشیم، 
بدون شک در حوزه مدیریت منابع و مصارف شاهد همراهی 
قابل ملاحظه هموطنان خواهیم بود. محربیان بیان کرد: برای 
نمونه می توان به حادثه سد امیر کبیر و مدیریت کارآمد برای 
جلوگیری از بحران برای هموطنان اشاره کرد که در این زمینه 
رسانه توانست با انجام رسالت آگاه سازی، دشواری های فرایند 
تامین و پایدارسازی شبکه آبرسانی را برای افکار عمومی به 
درستی بازگو کرده و آنها را با صنعت آب در مدیریت این بحران 
همراه سازد. او با اشاره به دشواری های فراوان فرایند تولید برق 
در نیروگاه ها گفت: همکاران ما در نیروگاه ها بعضاً در دمای بیش 
از ۷۰ درجه مشغول به فعالیت هستند تا بتوانند برق پایدار و 
مطمئن را برای بخش های مختلف تامین کنند که لازم است با 
کمک فعالان رسانه این زحمات به جامعه منعکس شود تا به 
این واسطه هموطنان نیز در مدیریت مصرف تعامل بیشتری 
با صنعت برق کشور داشته باشند. وی با بیان اینکه در بسیاری 
از کشورهای جهان دوره اوج بار مصرف برق با قیمت گذاری 
افزایشی کنترل می شود، اظهار کرد: در ایران برای کاهش 
مصرف برق در بازه های زمانی اوج بار از سیاست تشویقی و 
فرهنگ سازی استفاده می کنیم که تحقق مناسب این رسالت 

نیازمند تقویت ارتباط رسانه ها با وزارت نیرو است. 
  مشکلات بخش خصوصی با دولت 

رئیس سابق کمیته های تجدیدپذیر سندیکای برق گفت: 
وزارت نیرو به جای آنکه به دنبال توسعه نیروگاه های بزرگ 
باشد باید تمرکز خود را بر بحث تولید نیروگاه های پراکنده 
و تجدیدپذیر بگذارد که به این ترتیب می توان به اصلاح این 
چرخه معیوب اقتصادی امید داشت. کبیری ادامه داد: تا زمانی 
که دولت و وزارت نیرو پای خود را از چرخه توزیع و فروش برق 
بیرون نکشد اصلاحی در روند تولید برق صورت نمی گیرد. او 
توضیح داد: در حال حاضر بسیاری از نیروگاه های دولتی مشکل 
اورهال دارند و بخش خصوصی نیز از دولت طلبکار است و دیگر 
انگیزه ای برای تولید ندارد، چراکه وزرات نیرو هزینه فروش 
برق نیروگاه های خصوصی را پرداخت نکرده است بنابراین 
بخش های خصوصی در بهره برداری به روز نیروگاه های خود به 
مشکل خورده اند. کبیری  در مورد قطع نشدن برق در تابستان 
سال گذشته گفت: عواقب این تصمیم دامان صنعت کشور را 
می گیرد و باز هم مردم را به صورت غیرمستقیم متضرر می کند. 
او توضیح داد: پیگیری چنین روندی از سوی دولت توجیه پذیر 
نیست و یک بار برای همیشه باید این تصمیم گرفته شود که 
دولت از بخش اقتصادی برق خارج شده و صرفا نقش حاکمیتی 
را بازی کند و آفت حضور دولت در انواع نیروگاه ها چه فسیلی 

و چه تجدیدپذیر مشاهده می شود که با این حساب اگر دولت 
از روند تولید، توزیع و فروش برق خارج شود می توان به بهبود 
زیرساخت های تولید برق امیدوار بود. وگرنه صرفا با ارائه 
راه حل های سطحی و زودگذر نمی توان چشم انداز روشنی برای 

صنعت برق کشور متصور شد. 
  وضعیت برق شهرک های صنعتی

براساس گزارش رویداد۲۴، شهرک های صنعتی در سراسر 
کشور نیز از ابتدای تابستان قطعی مستمر برق را تجربه کرده اند 
و در یک هفته گذشته این قطعی ها تشدید شده است که یکی 
از اهالی شهرک صنعتی حاجی آباد گرمسار گفته این شهرک 
صنعتی از اول خرداد ماه هفته ای یک روز برق نداشته است. او 
گفته این برنامه برای اغلب شهرک صنعتی ها از اول خرداد اجرا 
شده، به این صورت که تقسیم کرده اند و هر منطقه یک روز در 
هفته برق نداشته است. به گفته این فرد، شهرک های صنعتی 
چهاردانگه، عباس آباد و شمس آباد تهران به انضمام شهرک 
صنعتی شکوهیه قم، شهرک صنعتی شرق سمنان و نصیرآباد 
هفته ای یکبار دچار قطعی برق بودند، اما از مرداد ماه این 
قطعی ها به هفته ای دوبار افزایش یافته است. درحالیکه ابتدای 
تابستان معاون وزیر صمت و رئیس سازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران گفته بود: قطع برق با هماهنگی و 
اطلاع قبلی و به صورت سهمیه بندی شده و یک روز در هفته 
است، اما ظاهرا این برنامه هم در موارد متعدد نقض شده است. 
پیش از این نیز عبدالوهاب سهل آبادی رئیس خانه صنعت 
معدن و تجارت ایران گفته بود: قطع ناگهانی برق صنایع در سال 
جاری، آسیب جبران ناپذیری به حوزه تولید و اشتغال کشور 
وارد کرده و پیگیری دریافت خسارت های ناشی از خاموشی ها 

در اولویت برنامه ها قرار گرفته است. 
  صنعت سیمان: از ۲۰ خرداد قطعی برق داریم

علی اکبر الوندیان دبیر انجمن صنفی صنعت سیمان نیز 
چندی پیش گفته بود که این صنعت هم مثل سال های گذشته 
درگیر قطعی برق است. او گفته از ۲۰ خرداد ماه برق صنعت 
سیمان محدود شده است و به تبع آن با کاهش تولید مواجه 
شده اند.الوندیان درباره نحوه قطعی برق گفته مقرراتی در 
مورد ساعت های پیک وضع شده و ساعت ۷ شب تا ۱۱ صبح 
به عنوان ساعت غیر پیک و ساعت ۱۱ صبح تا ۵ بعد از ظهر به 
عنوان ساعات پیک در نظر گرفته شده است که به همین ترتیب 
در ساعات غیر پیک حدود ۴۰ درصد برق کارخانه ها تامین شده 
در ساعات پیک حدود ۳۰ درصد کارخانه ها تامین برق شده اند.

او گفته چالش اصلی در میزان تولید سیمان همین ناترازی برق 
است و با وجود اینکه مساعدت می کنند که شرایط بهتر ایجاد 
شود اما میزان تولید نسبت به ماه های قبل خوب نیست، به 
طوری که از خرداد کاهش تولید داریم و در نیمه دوم شهریوی 

مجددا روند به سمت بهبود پیش می رود. 
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اخبــار
 قیمت بلیت رفت و برگشت 

تهران - نجف چند؟
رئیس سازمان هواپیمایی کشور گفت: 
امسال قیمت بلیت پرواز رفت و برگشت 
نجف و بغداد از مبدا تهران ۸ میلیون تومان در 
نظر گرفته شده است. محمد محمدی بخش 
در نشست خبری سفرهای اربعین که در 
وزارتخانه راه و شهرسازی برگزار شد، با 
اشاره به اینکه به دو فرودگاه نجف و بغداد 
پرواز وجود دارد گفت: در حال حاضر ۱۵۰ 
پرواز هفتگی الان به عراق داریم که به صورت 
پلکانی این پروازها را افزایش می دهیم. به 
گزارش مهر، رئیس سازمان هواپیمایی کشور 
افزود: گران ترین فرودگاه نجف و بغداد است 
که امسال بخشی از امکانات افزایش یافته 
است و با ظرفیت ناوگان با دستور شخص وزیر 
راه و شهرسازی و مذاکراتی که با شرکت های 
هواپیمایی به قطعیت رسیدیم بلیت رفت و 
برگشت را از تهران به نجف و بغداد ۸ میلیون 

تومان اعلام خواهد شد. 

 قیمت نان در تهران 
افزایش می یابد؟

افزایش قیمت نان بحث داغ این روزهاست. 
۱۲ تیرماه امسال بود که محمد جلال، مشاور 
وزیر امور اقتصادی و دارایی در صحبت با 
خبرگزاری صدا و سیما عنوان کرد: اختیار 
ترمیم قیمت نان به شورای آرد و نان استان ها 
داده شده و تصمیم گیری در این باره در 
جلسات کارگروه که خود اتحادیه ها هم 
عضویت دارند صورت می گیرد. پس از این 
صحبت ها، سوم مرداد بود که رئیس اتحادیه 
صنف نانوایان مشهد از افزایش ۴۰ درصدی 
نرخ نان در خراسان رضوی خبر داد و گفت: 
با توجه به افزایش هزینه های تولید نان، 
قیمت های جدید باید اول فروردین اعلام 
می شد. احمدرضا کشتگر ادامه داد: افزایش 
قیمت نان در مشهد از طرف پایتخت بوده و با 
هماهنگی استانداری خراسان رضوی اجرایی 
شده و فقط مربوط به خراسان رضوی نیست 
و به مرور در تمام کشور اجرایی خواهد شد. 
اما معاون اقتصادی استانداری تهران عنوان 
کرد به نظر می رسد موضوعات مربوط به 
نرخ نان تا آخر مردادماه در استان تهران 
تعیین تکلیف شود، در مصاحبه خود به 
همشهری آنلاین گفت: همان طور که پیش تر 
اعلام شد ما یکسری پیشنهادات در این زمینه 
ارائه کردیم اما هنوز چیزی مصوب نشده و 
اتفاقی نیفتاده و فعلا تغییری درباره قیمت 
نان در تهران اتفاق نخواهد افتاد. به گزارش 
همشهری آنلاین، محمد علی مهری در پاسخ 
به اینکه چند درصد احتمال افزایش قیمت 
نان در تهران وجود دارد؟ گفت: اختیار این 
موضوع با ما نیست و با وزارت کشور است و ما 
نمی توانیم به طور قطع در این باره اظهارنظر 

کنیم. 

 گران فروشی 
در صدر تخلفات صنفی

نتایج  ایران  اصناف  اتاق  اعلام  طبق 
بازرسی ها از صنوف در چهار ماهه امسال نشان 
می دهد که بیشترین عناوین تخلفات طی این 
دوره مربوط به گرانفروشی، درج نشدن قیمت 
و عدم صدور صورت حساب بوده، اما این سه 
عنوان تخلف نسبت به مدت مشابه سال قبل 
به ترتیب ۲۰، ۳۶ و ۳۱ درصد کاهش داشته 
است. بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوی 
اتاق اصناف ایران، در چهار ماهه امسال 
۸۶۱ هزار و ۵۱۵ مورد بازرسی از واحدهای 
صنفی انجام شده است. تمرکز بازرسی ها نیز 
بر نظارت بر انبارها و مراکز عمده نگهداری 
کالا بوده است. بر این اساس در مدت یاد 
شده ۴۲ هزار و ۵۷۶ فقره پرونده تخلف، 
معادل ۴. ٩۴ درصد، به ارزش ۱۷۶ میلیارد 
و ۱۰ میلیون و ۷۶٩ هزار تومان تشکیل و به 
مراجع مرتبط ارجاع شده است. اما به دلیل 
عدم ارتباط سیستمی بین اتاق اصناف ایران 
با نهادهای نظارتی اطلاعاتی از نتایج حاصل 
شده از این پرونده ها در دسترس نیست. به 
گزارش ایسنا، گفتنی است بیشترین عناوین 
تخلفات طی این دوره مربوط به گرانفروشی، 
عدم درج قیمت و عدم صدور صورت حساب 
بوده است. اما این سه عنوان تخلف نسبت به 
مدت مشابه سال قبل به ترتیب ۲۰، ۳۶ و ۳۱ 
درصد کاهش داشته است همچنین در چهار 
ماهه نخست سال ۱۴۰۲، تعداد ۴۸ هزار و 
٩۰۴ فقره شکایت مردمی توسط واحدهای 
بازرسی اصناف دریافت شده که از این تعداد 
۴۷ هزار و ۴۸۲ فقره قابل پیگیری بوده است 
که بر اساس نتایج به دست آمده از بررسی این 
شکایات، ۲۴ درصد منجر به رضایت شاکی 
شده، ۳۰ درصد غیرمتخلف و ۲۶ درصد 
متخلف تشخیص داده شده اند. همچنین ۲۰ 

درصد این شکایات در دست بررسی است. 

  وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان 
اینکه صنعتگران و تولیدکنندگان نباید 
صرفا به دنبال روش های دولتی بمانند و 
باید به دنبال سهیم کردن مردم، از راه بازار 
سرمایه و دیگر بازارها برای تامین سرمایه 
باشیم، گفت: به دنبال این هستیم با مطالعه 
و بررسی، پیشنهادهایی در حوزه تامین مالی 
طراحی شود تا هم برای بخش صنعت و هم 
بانک ها و تامین کنندگان مالی، جذاب و 
قابل قبول باشد. عباس علی آبادی اظهار 
کرد: بروکراسی پدیده جدیدی نیست و 
سالهاست که انتظارات تولیدکنندگان و 
صنعتگران با قواعد و بروکراسی همخوانی 
ندارد، چون تولیدکننده به دنبال ساده ترین 
راه برای تجارت است و گاهی این شرایط 
برای آنها سخت می شود. اما رسیدگی به 
امورات صنعت و رفع این مشکلات در دستور 
کار دولت است. به گفته این مقام مسئول، 
فرآیند رشد، بلوغ و افول صنایع یک فرآیند 
طبیعی است و ممکن است صنعتی بعد از 
رشد و بلوغ، برای احیا و تطبیق خودش با 
فناوری های نو و شرایط زمان اقدام نکند، 
به زنجیره افول بیفتد. بنابراین صنایع باید 
خودشان را تطبیق دهند، اما بعضا هم سرمایه 
در گردش ندارند یا واگذاری ها در خصوصی 

سازی به درستی انجام نشده است. وی با 
بیان اینکه صنایع بزرگ در همه کشورها دائم 
خود را با اوضاع جهانی، سرمایه گذاری های 
روز و مسیرهای تازه وفق می دهند تا با 
شرایط تطبیق پیدا کنند، تصریح کرد: ما 
هم سعی داریم با برپایی جلسات دائمی و 
ارتباط با مجریان و مسئولان، انجمن ها، 
نهادها و دانشگاه ها، نبض صنعت را در 
دست داشته باشیم. علی آبادی با بیان اینکه 

سرمایه گذاران در ورود به حوزه صنعتی قبل 
از هر چیز باید به فکر نظام تامین مالی باشند، 
گفت: البته در شرایط استثنایی با تامین 
وجوه، در مقیاس های بزرگ فرایندهای 
پیچیده و ریسک های بزرگی دارد. به دنبال 
این هستیم با مطالعه و بررسی، پیشنهادهایی 
در حوزه تامین مالی طراحی شود تا هم برای 
بخش صنعت و هم بانک ها و تامین کنندگان 
مالی، جذاب و قابل قبول باشد. وزیر صنعت، 

معدن و تجارت با اشاره به اینکه در صنعت 
نیازمند تحولات بزرگ تری هستیم، اظهار 
کرد: برای عبور از مشکلات پیش رو باید 
به لایه های عمیق تری برسیم و اقدامات 
اساسی تری برای ادامه فرایندها انجام دهیم 
که البته برخی مسائل بین صنایع مختلف 
مشترک بوده و برخی دیگر به طور ویژه 
باید بازبینی شود که ما به عنوان هدایتگر 
می توانیم پیشنهادهایی ارائه دهیم. به گزارش 
ایسنا، علی آبادی با تاکید به اینکه صنعتگران و 
تولیدکنندگان نباید صرفا به دنبال روش های 
دولتی بمانند و باید به دنبال سهیم کردن 
مردم، از راه بازار سرمایه و دیگر بازارها برای 
تامین سرمایه باشیم، گفت: توجه ما صرفا 
به روش هایی از جمله بانک ها هستند؛ البته 
بانک ها در همه دنیا در تامین مالی نقش 
دارند، اما نباید تنها راه باشند. برای جلب 
سرمایه گذاری های مردم و شریک کردن آنها 
در منافع باید گام برداریم و وزارت صمت نیز 
زمینه این همکاری ها را فراهم خواهد کرد تا 
تامین سرمایه به درستی انجام پذیرد. در دنیا 
روش های تامین مالی بسیار پیشرفته و جدید 
است. البته در داخل هم اقدامات خوبی انجام 
شده، اما در مقایسه با دنیا بیشتر متکی به 

روش های سنتی هستیم.

وزیر صمت: 

 مردم باید در تامین سرمایه سهیم باشند

 »آرمان ملی« به بررسی علت قطعی برق و مشکلات صنایع می پردازد؛ 

 برق رفت، وعده ها رنگ باخت برق رفت، وعده ها رنگ باخت
   قطع سریالی برق بخش تجاری و صنایع


